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Geachte heer, mevrouw, 

Op 25 juni j l . heeft uw raad tijdens het voorjaarsdebat een 30-tal moties 
aangenomen. In deze brief is onze interpretatie daarvan weergegeven en 
informeren wij u over de wijze waarop wij de moties van plan zijn af te 
handelen. 

Gronings model (motie 1) 
Met deze motie verzoekt u ons uw raad voor 1 januari 2015 te informeren 
over de voortgang van het Gronings Model voor ouderbetrokkenheid. 

De motie onderstreept het belang van ons voornemen om met de 
schoolbesturen in gesprek te gaan over de ontwikkeling van een Gronings 
model voor ouderbetrokkenheid. Het model impliceert een betrokkenheid van 
ouders die verder gaat dan de minimaie wettelijke vereisten op dit vlak. 
Voorbeelden daarvan zijn het consensusmodel en het instemmingsrecht voor 
de Medezeggenschapsraad dat RUG, respectievelijk Hanzehogeschool 
Groningen nu reeds toepassen. Genoemd voornemen is vastgelegd in ons 
coalitieakkoord. Het moge daarmee duidelijk zijn dat wij (meer) zeggenschap 
in en betrokkenheid van ouders bij het onderwijs toejuichen. Niettemin 
benadrukken wij dat het hierbij primair om een zaak tussen ouders en scholen 
gaat en de verantwoordelijkheid hiervoor bij de onderwijsinstellingen berust. 
Onze rol vatten wij op als agenderen, stimuleren en faciliteren binnen 
daarvoor beschikbare middelen. Wij zullen in het 'Breed besturenoverleg', 
dat in december plaatsvindt, het Gronings model ter sprake brengen. Dat 
betekent dat wij de raadscommissie in januari 2015 mondeling over de stand 
van zaken kunnen informeren. Rond de zomer van 2015 komen wij bij uw 
raad op het onderwerp terug. 
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Zondagse Dialoog (motie 2) 
Met deze motie vraagt u ons college met ondememers en inwoners van 
gedachten te gaan wisselen over 'zondagse activiteiten' die de levendigheid 
en aantrekkingskracht van de Stad ten goede komen. U verzoekt ons college 
om de editie 2014 van Let's Gro te benutten om daarvoor ruimte te scheppen. 

Wij bevorderen graag dat Stadjers, ondernemers (verenigingen) uit de 
binnenstad en uit de wijken ideeen uitwisselen en concrete plannen maken 
voor het organiseren van extra activiteiten op Zondagen. Het lijkt ons een 
uitstekend idee om daarvoor Let's Gro in november 2014 aan te grijpen, al 
hoewel wij ook andere mogelijkheden, die zich eventueel al eerder aandienen, 
daarvoor zullen benutten. 

Debat Veiligheid & Privacy (motie 3) 
U verzoekt ons college een fundamenteel debat voor te bereiden inzake het 
proportioned, in relatie tot privacybescherming, toepassen van 
veiligheidsmaatregelen. 

Een voornemen tot het voeren van een dergelijk fundamenteel debat is 
opgenomen in ons coalitieakkoord. Bij de voorbereiding daarvan betrekken 
wij OMen politie, eerder uitgevoerd onderzoek naar de effecten van 
cameratoezicht bij de bestrijding van drugsgerelateerde overlast en de 
evaluatie van het aanwijzen als veiligheidsrisicogebied van het A-kwartier 
(tot en met 25 September). We verwachten dat het debat in uw vergadering 
van november 2014 kan plaatshebben. 

Gebiedsgerichte verduurzaming (motie 4) 
Met deze motie vraagt u ons een datum op korte termijn te noemen waarop 
wij u een plan van aanpak voor gebiedsgerichte verduurzaming van woningen 
kunnen presenteren. 

Uw motie is in lijn met de gebiedsgerichte aanpak en integraliteit, die ons 
coalitieakkoord beoogt; sluit aan op het lopende programma 'Groningen 
geeft energie' en loopt mee in het ontwikkelen van een nieuwe 'woonvisie' in 
de loop van dit jaar. Door samen met verhuurders en corporaties aandacht te 
schenken aan leefbaarheid, betaalbaarheid, kwaliteit en duurzaamheid van 
woningen, moet het woningaanbod beter gaan aansluiten op de vraag en 
beter betaalbaar worden. 
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Werkgeversconvenant (motie 5) 
Hiermee verzoekt u ons aan te sturen op een convenant met werkgevers 
gericht op het bestrijden van werkloosheid onder jongeren en mensen met een 
arbeidsbeperking. Over de stand van zaken daarvan geeft u aan binnen drie 
maanden geinformeerd te willen worden. 

Samen met de ondernemersverenigingen bereiden wij momenteel het 
Convenant Ondernemend Groningen voor. Werkgelegenheid maakt als thema 
daarvan deel uit. Met het convenant worden rol- en taakverdeling tussen 
deelnemende partijen, verantwoordelijkheden en verdeling van kosten 
vastgelegd. Wij verwachten in oktober/november tot ondertekening over te 
gaan. In de daarop volgende maanden volgt de uitwerking in projecten en 
activiteiten. Met dit initiatief sluiten wij aan op uw verzoek. In September, als 
ook het raadsvoorstel Economische Agenda in uw raad behandeld wordt, 
zullen wij u over de voortgang informeren. 

Grof Vuii (motie 8) 
Met deze motie verzoekt u ons college na te gaan hoe aanvullende 
maatregelen binnen lopende campagnes (Lentekriebels, Milieustraten) 
illegaal dumpen en 'bijplaatsen bij afvalcontainers' van grof vuii kunnen 
voorkomen. Rekening houdend met mogelijk door bewoners ervaren 
drempels voor het wegbrengen van grof vuii (geen auto) dan wel het laten 
verwijderen ervan (kosten). 

Vanaf begin 2014 zijn aan het laten ophalen van grof vuii kosten verbonden. 
De eventuele consequenties daarvan monitoren we sindsdien en evalueren we 
eind dit jaar. Dat betekent dat uw raad de evaluatie van het ingezette beleid 
in januari 2015 tegemoet kan zien. Uw motie betrekken we daarin. 
Overigens is de campagne Lentekriebels met name gericht op het verwijderen 
van zwerfvuil. Milieustraatacties komen tegemoet aan de behoefte om grof 
vuii te verwijderen. Tot nu toe zijn op verzoek van buurt- en 
bewonersorganisaties zo 'n 20 van dergelijke acties uitgevoerd. De kosten van 
totaal circa 80.000 Euro zijn betaald uit Nieuw Lokaal Akkoord-middelen. 
Een optie, die nu komt te vervallen. Dat betekent dat eventueel komende 
acties mogelijk een drukkend effect hebben op de te behalen bezuiniging op 
verwijdering van grof vuii. 
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Maak werk van jobcarving (motie 10) 
Uw raad verzoekt ons na te gaan of jobcarving binnen de gemeentelijke 
organisatie mogelijk is. Voorts verzoekt u ons jobcarving bij organisaties en 
bedrijven in stad en ommeland te stimuleren door werkgevers- en 
werknemersorganisaties op de mogelijkheden ervan te attenderen. 

Wij scherpen ons HRM-beleid aan. We betrekken daarin de eventuele 
mogelijkheden van jobcarving mede in relatie tot beoogde bezuinigingen en 
andere ambities, bijvoorbeeld op het gebied van verjonging en 
opleidingsbudgetten. Uw raad informeren wij daarover per brief voor 1 
november 2014. Bij organisaties van werkgevers en werknemers zullen wij 
via regulier overieg het onderwerp voor het voetlicht brengen. 

Stad aan zet (motie 11) 
Met deze motie verzoekt u ons college om een gedachtewisseling met uw 
raad te initieren over de interactie met burgers met vragen, initiatieven en 
ideeen. Het stimuleren van deze participatie van burgers en de specifieke rol 
van uw raad hierin zouden wij daarbij wat u betreft moeten uitlichten. Verder 
vraagt u ons uw raad in het vierde kwartaai van dit jaar over de uitkomsten 
van initiatiefvoorstellen van PvdA en D66 op dit gebied te rapporteren. U ziet 
graag dat daarbij ook de vertaling van Let's Gro naar wijkniveau aan de orde 
komt. 

Ons coalitieakkoord steekt in op integraal, gebiedsgericht werken. Een 
nieuwe eenduidige aanpak, waarin het sociaal-maatschappelijk domein met 
onder meer de vorming van sociale wijkteams en het fysieke domein 
samenkomen. Het gaat ons daarbij om een vernieuwende werkwijze waarbij 
we (bewoners-)initiatieven en participatie van bewoners, ondernemers en 
maatschappelijke instellingen in de wijk centraal stellen. Ervaring met de 
wijkaanpak en wijkteams van het NLA maken we te gelde; we stemmen af met 
de wijk en werken met een wijkagenda. Ook haken we aan bij de ontwikkeling 
van een nieuwe woonvisie. Inhoudelijk en procesmatig. Mede aan de hand 
van 'Staddoetmee' willen we vervolgens dit najaar met stadjers en met uw 
raad van gedachten wisselen over de nadere uitwerking van deze aanpak. De 
initiatiefvoorstellen, waaraan uw raad refereert, betrekken wij daar graag 
bij. 
Kortom het gaat om doen, ervaren en ervaringen delen. Zowel wat de 
samenleving, als de gemeentelijke organisatie, ons college en uw raad betreft. 
Het landelijke LPB-congres, dat dit najaar in Groningen plaatsvindt, 
gekoppeld aan de 2" editie van Let's Gro, dient hierbij als kristallisatiepunt. 
Wat betreft het principe van Let's Gro op wijkniveau zeggen we 'Kom maar 
op!'. Dat kan op een ander moment in een wijk ('kleintje Let's Gro'?), maar 
we stimuleren ook dat de ideeen uit de wijken geprogrammeerd worden 
tijdens de 2014-editie van Let's Gro. 
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Sociaal en fysiek sterke wijken (motie 12) 
In uw motie verzoekt u ons de kennis en kracht van de (NLA-)wijkteams te 
borgen en in te zetten bij de ontwikkeling van de nieuwe Woonvisie. Voorts 
vraagt u ons na te gaan of deze teams bij de doorontwikkeling naar sociale 
wijkteams binnen de gebiedsgerichte aanpak van blijvende betekenis kunnen 
zijn. 

In reactie op motie 11 (Stad aan zet) hebben wij uiteengezet hoe wij de 
nieuwe gebiedsgerichte aanpak zien, integraal vanuit fysiek en sociaal 
domein. Daarbij tekenen wij graag nog het volgende aan. Vanzelfsprekend 
putten wij hierbij uit de ervaringen met wijksgewijs samenwerken binnen een 
netwerk van bewoners, ondernemers en maatschappelijke instellingen 
opgedaan rond het NLA. Met de corporaties bespreken wij daarom in 
hoeverre de huidige NLA wijkteams een rol kunnen vervullen in verbinding 
met de sociale wijkteams. Dit aspect nemen wij graag mee bij de genoemde 
gedachtewisseling dit najaar met uw raad over de gebiedsgerichte aanpak. 

Een leven lang leren (motie 13) 
In deze motie verzoekt uw raad ons na te gaan of de scholingstoeslag van de 
in te voeren Participatiewet mogelijkheden biedt om mensen via opleiding 
naar werk te begeleiden. U wilt daarover in de keuzenota over de 
Participatiewet uitsluitsel krijgen. 

Wij geven uitvoering aan uw motie met de notitie 'invoering Participatiewet 
gemeente Groningen'. Daarin komen de mogelijkheden van de 'Individuele 
studietoeslag' aan de orde. De notitie is aan uw raad gestuurd ter agendering 
voor de commissie Werk & Inkomen. 

Decentralisatie en Healthy Ageing (motie 14) 
Door decentralisaties in zorg en welzijn staat een flink aantal banen op de 
tocht. Uw raad verzoekt ons college daarom in gesprek met ROC-
instellingen, de partners in Het Akkoord van Groningen, de zorginstellingen 
en de partijen betrokken bij de sociale wijkteams kansen te creeren voor 
studenten in het MBO, HBO en universitair onderwijs. Bovendien ziet u dit 
onderwerp graag terugkomen in het nieuwe economische programma. 

Ons college herkent de door u geschetste probiematiek en deelt uw zorgen, 
met name waar het MBO-studenten betreft. Wij treden geregeld in gesprek 
met de door u genoemde partijen. Dit onderwerp nemen wij daarbij graag 
mee om met onze gesprekspartners opiossingen te formuleren. Het nieuwe 
economische programma legt de link naar het arbeidsmarktbeleid, waarin dit 
vraagstuk (vanuit werkgeverszijde bezien) aan de orde komt. 
In het voorjaar van 2015 zullen wij uw raad informeren over de voortgang 
hiervan. 
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Einde aan de 110%-grens in armoedebeleid (motie 15) 
Bepaalde groepen burgers met een inkomen boven 110% van het sociaal 
minimum komen nu (net) niet in aanmerking voor aanvullende 
inkomensondersteuning (het zogenaamde minimabeleid). Als de 
Participatiewet in werking treedt, kunnen gemeenten daar verandering in 
brengen door zelf een inkomens- en vermogensgrens voor de diverse 
regelingen vast te stellen. U vraag ons college om de verschillende 
mogelijkheden daartoe uit te werken en de maatschappelijke effecten, kosten 
en baten aan uw raad voor te leggen in de keuzenota Participatiewet. 

Bij de verdere invulling van het armoedebeleid zal ons college binnen 
beschikbare middelen voorstellen doen voor het toepassen van 
inkomensnormen per regeling. Een glijdende schaal, waarbij de 
inkomensondersteuning afneemt naar mate het inkomen toeneemt, is daarbij 
mogelijk. Wij zullen daarbij de maatschappelijke en fmanciele effecten, zoals 
de gevolgen voor de armoedeval en de uitvoeringskosten betrekken, waartoe 
uw motie ook oproept en komen hierop in het vierde kwartaai van dit jaar bij 
u terug. 

Rechtop in de wind (motie 16) 
Onder verwijzing naar onze ambitie om in 2035 een energieneutrale stad te 
zijn en de beperkingen die het Provinciebestuur aan de productie van 
windenergie stelt, verzoekt uw raad ons voorstellen te doen voor het 
realiseren van de gemeentelijke doelstellingen rond windenergie. 

Ons coalitieakkoord bevestigt de koers om in 2035 als stad energieneutraal te 
zijn. Daarbij blijven de vijf vastgesteide sporenzon, wind, warmte, bio-
energie en besparen uitgangspunt. Tevens zijn daarbij vermeld 'windmolens 
binnen de gemeentegrenzen'. Wij geven uitvoering aan uw motie door voor of 
ter gelegenheid van de begroting 2015 nadere voorstellen te doen voor het 
energieprogramma als geheel. Daarbij geven wij aan hoe de gemeente het 
overieg met de provincie aangaat over windturbines om en rond de stad. 

Ter nadere toelichting: Uw motie verwijst naar ontwikkelingen met 
betrekking tot kleine windmolens, waarvoor geen beperkingen van 
provinciezijde gelden. Wij verwachten echter slechts een geringe bijdrage 
van kleine windmolens aan het behalen van de doelstelling energieneutraal. 
Niettemin hebben we ze meegenomen in de kansenkaart wind, die in 2013 is 
opgesteld, om ge'interesseerde particulieren tegemoet te komen. De kaart en 
het verkennende rapport hieromtrent ontvangt u -separaat- van ons ter 
informatie. 
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Elk Kind Jeugdzorg (motie 17) 
Omdat de nieuwe Jeugdwet kinderen zonder documenten uitsluit van zorg, 
verzoekt uw raad ons college ervoor te zorgen dat ieder kind die zorg nodig 
heeft daarvan toch verzekerd kan zijn. 

Ons college geeft graag uitvoering aan uw motie binnen de mogelijkheden die 
ons (juridisch gezien) daartoe ten dienste staan; elk kind dat jeugdzorg nodig 
heeft, moet daar op kunnen rekenen. Wij grijpen daarvoor de vaststelling van 
de nieuwe verordening met betrekking tot de Jeugdwet aan, die voor oktober 
gepland is. 

Elektrische taxi's: goed op weg (motie 19) 
Uw raad verzoekt ons met de branche de mogelijkheden voor het stimuleren 
en faciliteren van het gebruik van elektrische taxi's te onderzoeken. U 
verwijst daarbij naar de ambitie om als stad energieneutraal te zijn in 2035 en 
naar ons streven om duurzame mobiliteit te bevorderen (coUegebrief van 8 
maart 2011) en het gebruik van fossiele brandstoffen te beperken. U wenst bij 
de behandeling van de gemeentebegroting 2015 hiervoor voorstellen van ons 
te ontvangen. 

Het bevorderen van duurzame mobiliteit en het beperken van het gebruik van 
fossiele brandstoffen past in ons streven naar een energieneutrale stad, zoals 
genoemd in ons coalitieakkoord. Wij sluiten op uw motie aan met het 
uitvoeren van lopend beleid gericht op het bevorderen van elektrisch vervoer 
in het algemeen . Verder door het blijven toepassen van 
duurzaamheidscriteria bij aanbesteding van doelgroepenvervoer. En ten 
slotte door de nieuwe taxiverordening, die in voorbereiding is hiervoor te 
benutten. 
Met de taxibranche is -voor de tweede helft van dit jaar -overieg gepland. 
Verduurzaming van voertuigen en eisen aan contractvervoer bij 
aanbestedingen gaan wij daarbij agenderen. Wij komen hierop in het najaar 
van 2014 bij u terug. Ook biedt het lopende traject voor de nieuwe kader- en 
beleidsnota voor inkopen en aanbesteden aanknopingspunten. Daarover gaan 
wij graag in 2015 met u in discussie. 

Ter nadere toelichting: taxivervoer is als particuiier initiatief onderhevig aan 
regelgeving van de (rijks-)overheid, die eisen stelt aan de bedrijven en de 
chauffeurs. Voor het wagenpark echter gelden geen andere eisen dan die 
voor auto's in het algemeen gelden. 
Waar taxibedrijven een rol spelen in contractvervoer is het via 
aanbestedingsprocedures mogelijk om aanvullende criteria voor het 
wagenpark voor te schrijven. Zo loopt het gehandicaptenvervoer in 
Groningen de laatste tijd op groen gas. Elders in het land zijn voorbeelden 
van taxibedrijven met elektrische voertuigen of auto's die op aardgas rijden. 
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Sporttarieven (motie 20) 
U verzoekt ons college bij het opstellen van sporttarieven de volgende 
volgorde aan te houden: 
1. Waar mogelijk de kostendekkendheid te verbeteren door kosten te 
beheersen; 
2. In overieg met sportverenigingen vast te stellen wat door de vereniging in 
eigen beheer gedaan kan worden en daarop de tarieven aan te passen. 

De motie sluit aan bij het coalitieakkoord, waarin we de verhoging van de 
dekkingsgraad van de tarieven noemen als besparing. Het verlagen van de 
kosten bezien we in samenhang met de taakstelling van 2 min Euro op het 
gehele gemeentelijke vastgoed (verbeteren bezettingsgraden, verhogen 
efficiency, koppelen activiteiten). 
We stellen voor om bij alle accommodaties samen met de verenigingen te 
onderzoeken wat verenigingen zelf kunnen doen en welke effecten dat heeft op 
het onderhoudsniveau en de tarieven. 
De resultaten van de expertmeeting (zie motie 40) willen we daarbij 
betrekken. 

We zullen de raad daarover in de eerste helft van 2015 informeren. 

De veiligheidsweek (motie 21) 
In uw motie verzoekt uw raad ons jaarlijks in oktober of november in 
samenwerking met onder andere politie en brandweer en als onderdeel van 
gebiedsgericht werken de 'veiligheidsweek' te organiseren om bewoners te 
informeren over de veiligheidspartners, preventie en veiligheidsinitiatieven. 
Ons college vat uw motie op als aanmoediging om aan de nationale Week van 
de Veiligheid (6-12 oktober) mee te doen. Bovendien als ondersteuning voor 
de huidige gebiedsgerichte maatwerk aanpak. Deze 'nationale week' richt 
zich, van oudsher, op ondernemers. Doel is om preventie daarbij (extra) 
onder de aandacht te brengen. Deelname is eind mei besproken in het overieg 
van Bedrijvenverenigingen, politie, brandweer en Regionaal Platform 
Criminaliteitsbeheersing (BBOG). Half augustus kunnen wij u laten weten of 
deelname haalbaar is. 
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Prettig contact kost minder (motie 22) 
In het rapport 'Hoe hoort het eigenlijk' doet de Raad voor het Openbaar 
Bestuur aanbevelingen voor prettig en persoonlijk contact tussen overheid en 
burger. Met uw motie verzoekt u ons college daarbij aansluiting te zoeken en 
gebruik te maken van de hulpmiddelen die het kennis- en informatiecentrum 
"Prettig contact met de overheid" daartoe verschaft. Ook wilt u inzicht in de 
effecten hiervan in termen van klanttevredenheid en besparing op 
organisatiekosten. 

Met het programma Stad en Stadhuis, gericht op het verbeteren van 
dienstveriening en contact tussen gemeente en burger, geven wij uitvoering 
aan uw motie. Basis voor het programma vormt de visie op publieke 
dienstveriening 2014, vastgesteld door uw raad in 2009. Ons college 
informeert uw raad jaarlijks per brief over de voortgang hiervan. In 2015 
loopt het programma Stad en Stadhuis af In de komende raadsbrief gaan we 
daarom in op de vraag hoe de verdere ontwikkeling van publieke 
dienstveriening gestalte moet krijgen. 

Vooruitlopend daarop in een notendop de door ons beoogde ontwikkelingen: 
wij hebben alle telefonische contacten met burgers gebundeld in een nieuwe 
unit KCC en samengebracht onder een makkelijk te onthouden 
publieksnummer: 14 050. Bellers krijgen direct antwoord of na 
doorverbinden een specialist uit onze organisatie aan de lijn. Hostmanship 
staat bij alle klantcontacten voorop. Wij willen goed bereikbaar zijn, 
responsief en transparant in ons doen en laten. 
Hoewel prettig contact met burgers de hele organisatie aangaat, is het bij de 
ontwikkeling van het KCC essentieel. We willen het KCC in nauwe 
afstemming met organisatieontwikkeling de komende jaren verder uitbouwen 
tot een volwaardig multichannel KCC en daarbij nadrukkelijk gebruikmaken 
van toekomstbestendige ICT-middelen. We willen kwaliteit aan de kop van het 
proces en goed opgeleide medewerkers in de frontoffice. 
Een goed, informed klantcontact bespaart bovendien kosten. Bijvoorbeeld 
kan door persoonlijk contact tussen medewerkers van Rechtsbescherming en 
burgers die bezwaar willen maken het aantal ingediende bezwaarschriften 
worden teruggebracht. 
Het streven naar een klantgerichte organisatie en goed hostmanship 
monitoren we periodiek met klanttevredenheidsonderzoek. Aan de KCC 
ontwikkeling is ook een bezuinigingstaakstelling gekoppeld. 
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Kiezen voor kwaliteit van onderwijs (motie 23) 
Met uw motie verzoekt uw raad ons de schoolkeuze van ouders en kinderen te 
ondersteunen met een betere informatievoorziening. 

Wij zullen beschikbare informatie beter gaan ontsluiten door op onze website 
te verwijzen naar (bestaande) en nieuwe informatiebronnen, waartoe de PO-
en VO-raad op dit moment het initiatief nemen. Wij verwachten dat een en 
ander dit najaar gerealiseerd is. 

Innovatie in het Sociaal Domein (motie 24) 
Met uw motie verzoekt u ons college om de in Groningen beschikbare kennis 
en innovatiekracht en de ervaring van professionals, kennisinstellingen en 
betrokkenen te koppelen aan de uitdagingen waarvoor het sociale domein 
zich gesteld ziet. 

Wij onderstrepen het belang van het gezamenlijk met partijen in Stad werken 
aan vemieuwing van het Sociaal Domein. Onze lopende samenwerking met 
Hanzehogeschool en RUG in het kader van Healthy Ageing, C4 Youth en het 
zorginnovatieforum zijn voorbeelden daarvan en in lijn met uw motie. Met 
onderwijsinstellingen zullen wij in gesprek gaan om te bezien of wij vaker 
gebruik kunnen gaan maken van de inzet van studenten. 
Vooralsnog ligt onze focus op realisatie van de beoogde trans itie. Of bovenop 
de bestaande vormen van samenwerking nog aanvullende initiatieven 
wenselijk zijn, bekijken wij komend najaar. Wij komen op dit onderwerp in 
het voorjaar van 2015 vervolgens graag terug bij uw raad. 
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Openbare bankjes (motie 30) 
Met deze motie verzoekt uw raad ons college de mogelijkheden te 
inventariseren voor het plaatsen van bankjes op grote aanloopstraten vanuit 
de wijken naar het centrum van de stad. Met de bedoeling het bewegen en 
wandelen van met name oudere mensen te bevorderen. Over de uitkomsten 
hiervan wenst u bij de behandeling van de begroting 2015 op de hoogte 
gesteld te worden. 

Wij geven graag uitvoering aan uw motie, met de kanttekening daarbij zoals 
aangegeven bij het voorjaarsdebat, dat het accent dan zou moeten liggen op 
initiatieven van particulieren en kleine ondernemers. 
Bij dit onderzoek zullen wij ook de mening van de ouderenraad betrekken. 
Vanzelfsprekend zullen wij mogelijke initiatiefnemers als ook de ouderenraad 
van de uitkomsten van ons onderzoek op de hoogte brengen. Uw raad 
informeren wij over de resultaten, zoals verzocht, bij de behandeling van de 
begroting 2015. 

Ter toelichting: In de nota De bewegende stad is het voornemen geformuleerd 
tot het realiseren van rustplaatsen voor ouderen op logische routes. Bij 
herinrichtingprojecten zal het in het algemeen goed mogelijk zijn om daaraan 
met het plaatsen van een bankje uitvoering te geven. Voor eventuele extra 
voorzieningen, buiten deze herinrichtingprojecten om, zien wij vooralsnog 
geen mogelijkheden binnen de gemeentebegroting. Dat heeft te maken met het 
feit dat het onderhoudsbudget, waaruit dergelijke voorzieningen incidenteel 
werden bekostigd, is geminimaliseerd. 

Meer kansen voor lokale en regionale bedrijven bij aanbestedingen 
(motie 37) 
Uw raad vraagt ons college hiermee de gemeentelijke inkoop en het 
aanbestedingsbeleid te optimaliseren om lokaal en regionaal aanbesteden 
maximaal mogelijk te maken. Terugkoppeling aan uw raad verwacht u bij de 
behandeling van de begroting 2015. 

Wij betrekken uw motie bij de ontwikkeling van nieuw inkoop- en 
aanbestedingsbeleid, dat momenteel aan de orde is. Kaders daarvoor vormen 
onder meer maatschappelijke (duurzaamheid, social return) en economische 
invalshoeken (lokale en regionale economie en kansen voor het MKB). Lokale 
bedrijfsverenigingen en werkgeversorganisaties zijn of worden hierbij 
betrokken. Wij zullen u bij de behandeling van de begroting in uw raad per 
brief informeren over de voortgang, tenzij besluitvorming door uw raad over 
dit onderwerp dan reeds heeft plaatsgehad. 
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Aardbevingsrisico kwetsbare gebouwen (motie 38) 
Uit diverse onderzoeken komt naar voren dat de stad Groningen (deels) in een 
gebied van serieuze aardbevingsrisico's ligt. U vraagt ons college te 
onderzoeken in hoeverre maatregelen nodig zijn om de risico's bij kwetsbare 
gebouwen (met een publieksfunctie, zoals scholen en ziekenhuizen) tot een 
aanvaardbaar niveau terug te brengen en daarover bij de begroting 2015 te 
rapporteren. 

Diverse lopende initiatieven, waarvoor de verantwoordelijkheid bij derde 
partijen berust, sluiten aan op uw motie. 
Zo heeft de burgemeester tijdens de raadsvergadering van 29 januari het 
zogenaamde acht-stappenplan toegelicht, waarvan aardbevingsbestendig 
bouwen onderdeel vormt. Verder maken wij in onze tweede voortgangsbrief 
aan uw raad melding van een toezegging van de minister om de omvang van 
de probiematiek voor Groningen te onderzoeken met een 'impactstudie'. Deze 
maakt de gevolgen van aardbevingsbestendig bouwen volgens de norm 
Eurocode 8 inzichtelijk. 
Het ministerie en de NAM werken ook aan een versterkingsprogramma 
gericht op bestaande gebouwen. Deze worden al naar gelang hun functie en 
ligging in een bepaalde risicocategorie ingedeeld. 
Wij zullen uw raad volgens eerdere toezeggingen van de uitvoering van het 
achtstappenplan, waarvan ook impactstudie en versterkingsprogramma 
onderdeel uitmaken, op de hoogte houden. 

Teamsport (motie 40) 
Met deze motie neemt uw raad zich voor komend najaar een expertmeeting te 
organiseren met sportverenigingen in stad. Een initiatief dat wij van harte 
ondersteunen en dat bovendien aansluit op het ter discussie stellen door ons 
college van thema's op dit gebied (zie ook motie 20 Sporttarieven, waarop 
wij eerder in deze brief ingingen). 
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Onderzoek gevolgen landelijk beleid ouderen (motie 41) 
Met deze motie verzoekt u ons de gevolgen van het gedecentraliseerde beleid 
voor ouderen in Groningen in 2015 te inventariseren. U doelt daarbij op de 
consequenties van maatregelen die vallen onder de noemers van de WMO, 
huisvesting, AWBZ en huishoudelijke hulp en op de consequenties van een 
stapeling daarvan. U geeft aan bij de behandeling van de begroting 2015 in 
uw raad daarvan op de hoogte gebracht te willen worden. 

Wij delen uw zorg over de gevolgen van de 'stapeling' van diverse 
beleidsontwikkelingen voor ouderen. Het voorstel tot het in kaart brengen van 
consequenties daarvan is veelomvattend; uitvoering daarvan vergt tijd. Wij 
willen daarom in overieg met betrokken partijen, waaronder de regiegroep 
adviesorganen, indusief SOOG, een plan van aanpak maken. Dat plan moet 
ook inhaken op landelijke ontwikkelingen (in G32-verband). We nemen het 
voorgaande mee als actiepunt in het uitvoeringsplan Vemieuwing Sociaal 
Domein. De verwachting is dat we dit uitvoeringsplan in September 2014 ter 
kennisname aan de raad kunnen aanbieden. 

Meer kansen voor langdurig werkzoekenden (motie 43) 
U verzoekt ons college hiermee na te gaan in hoeverre de programma's van 
ROC's kunnen bijdragen aan het toeleiden van langdurig werkzoekenden naar 
werk. U wenst bij de behandeling van de begroting 2015 hierover informatie 
te ontvangen. 

Vanuit het Rijk ontvangen wij jaarlijks middelen voor volwasseneneducatie. 
Deze middelen besteden wij bij de ROC's aan cursussen Nederlandse taal en 
rekenen voor laaggeletterden. Tot deze doelgroep rekenen wij ook langdurig 
werkzoekenden. 
Onlangs heeft de Tweede Kamer een wetsvoorstel aangenomen (de Eerste 
Kamer moet dit nog vaststellen) tot wijziging van de opzet van 
volwasseneneducatie. De bestedingsverplichting bij ROC's vervalt daarbij 
gefaseerd. Vanaf 2015 is er een budget per arbeidsmarktregio en niet meer 
per gemeente. 
Voor 2015 stellen wij daarom in overieg met andere gemeenten in de 
arbeidsmarktregio een regionaal educatieplan op. Op grond hiervan kopen 
we formele en non-formele cursussen taal en rekenen in voor laaggeletterden 
en langdurig werkzoekenden. Met de ROC's gaan we hierover in gesprek. Bij 
het opstellen van dit regionaal plan betrekken we uw motie. In het vierde 
kwartaai van dit jaar informeren wij uw raad hierover. 
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Kijk over de grens (motie 51) 
Met deze motie verzoekt u ons college op zoek te gaan naar mogelijkheden 
om buitenlandse investeerders te betrekken bij het ontwikkelen van 
jongerenhuisvesting en hen optimaal en actief te attenderen op kansen 
daartoe. 

Uw motie betrekken wij bij ons Bouwoffensief. Daarbij gaan we samen met 
onze partners in stad op zoek naar binnenlandse en buitenlandse 
investeerders voor realisatie van projecten voor jongerenhuisvesting. We 
maken daarvoor op dit moment een portfolio van potentieel interessante 
projecten. Daarnaast gaan we informatiebijeenkomsten voor binnen- en 
buitenlandse beleggers organiseren. 
Via het Meerjaren Programma Wonen/de monitor Jongerenhuisvesting 
informeren wij uw raad periodiek over de resultaten daarvan. De 
eerstvolgende monitor verschijnt eind dit jaar. 

Brandweercontroles kamerverhuurpanden (motie 52) 
U verzoekt ons college voor 2015 te streven naar een minimaal aantal 
kamerverhuurcontroles van 1123, zoals dat in 2012 reeds het geval was. 

Uw motie betrekken wij bij het opstellen van het Uitvoeringsprogramma 
Toezicht en handhaving WABO 2015. Daarover maken wij werkafspraken 
met de Veiligheidsregio Groningen, die de controles ook - verspreid over het 
jaar - gaat uitvoeren en per kwartaai daarover rapporteert. 
Wij zijn van plan uw raad per brief te informeren over de resultaten bij de 
evaluatie van het uitvoeringsprogramma in het voorjaar van 2016. 
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Creatief met fietsvlakken (motie 53) 
Met deze motie verzoekt u ons fietsparkeervakken aan te brengen, waar 
mogelijk voor leegstaande winkelpanden en in de buurt van bouwterreinen in 
de binnenstad. U streeft daarmee naar vermindering van overlast als gevolg 
van fietsparkeren en een netter straatbeeld. 

Aan de hand van beschikbare gegevens met betrekking tot leegstaande 
winkelpanden en bouwterreinen in de binnenstad zullen wij mogelijke locaties 
inventariseren. De geschiktheid van (tijdelijke) locaties bepalen we aan de 
hand van de 'Groninger Fietsenstandaard'. De realiteit gebiedt ons hierbij 
aan te tekenen dat fietsparkeervakken alleen effectief benut worden wanneer 
ze qua locatie aansluiten op de behoefte van 'kortstallers'. Bovendien zullen 
we rekening moeten houden met het feit dat dergelijke vakken voor 
leegstaande panden de verhuurbaarheid ervan over het algemeen negatief 
beinvloeden. 
We stemmen onze bevindingen af met de Groningen City Club, de 
Fietsersbond en de Adviesraad voor het gehandicaptenbeleid. In november 
verwachten wij u per brief over de resultaten van deze inventarisatie te 
kunnen informeren. 

Noodopvang asielzoekers (motie 57) 
Met uw motie dringt uw raad bij ons college aan op het voorkomen van een 
tekort aan noodopvang voor asielzoekers en vreemdelingen. Voorts verzoekt 
u ons voor de begroting van 2015 minimaal het begrote bedrag van 2014 aan 
te houden (345.000 Euro) en in overieg met uitvoerders in de noodopvang te 
bezien of dit bedrag toereikend is. Afhankelijk van onze bevindingen vraagt u 
ons zo nodig dit bedrag nog te verhogen. 

Ons college heeft afgesproken voor noodopvang structured een bedrag van 
250.000 Euro te reserveren en aanvullend, uit de maatschappelijke opvang, 
een bedrag van 100.000 Euro. Daarmee geven we uitvoering aan uw motie. 
Wij merken op dat kosten van noodopvang lastig te voorspellen zijn omdat ze 
(mede) afhankelijk zijn van de uitvoering van Rijksbeleid. Daarom brengen 
we, ook weer in lijn met uw motie, ieder kwartaai in samenspraak met 
uitvoerders van de noodopvang, de feitelijke kosten in beeld. 
Wij houden u op de hoogte van tekorten die eventueel in de loop van 2015 
zouden kunnen ontstaan en zullen in voorkomende gevallen een adequate 
opiossing zoeken. 
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Diervriendelijke pagina (motie 59) 
U verzoekt ons college voor eind 2014 op de gemeentelijke website 
informatie te verstrekken over procedures rondom gevonden (dode) 
huisdieren en contactgegevens van betrokken instanties te vermelden. Ook 
vraagt u ons daarbij aandacht te besteden aan het belang van het chippen van 
huisdieren. 

Omdat wij hierover eerder een vraag van een burger ontvingen, is een 
concept-tekst gereed. Dat betekent dat de door u gevraagde informatie al 
voor 1 September op onze website vermeld zal zijn. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, 
dr. R.L. (Ruud) Vreeman 

de secretaris, 
drs. P.J.L.M. (Peter) Teesink 


